
Rada Gminy Lipno 
Radni 

PROTOKÓŁ nr III/2018 

III Sesja w dniu 17 grudnia 2018  

Obrady rozpoczęto 17 grudnia 2018 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:45 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Agnieszka Francke 

2. Paweł Górzny 

3. Marcin Grobelny 

4. Jeannette Krauze 

5. Edyta Krysiewicz 

6. Marta Lipka 

7. Iwona Lorenc-Zimniak 

8. Anna Menes 

9. Grzegorz Michalski 

10. Miłosz Nadol 

11. Jacek Pawłowski 

12. Joanna Płonka 

13. Sylwester Przydrożny 

14. Katarzyna Stachowiak 

15. Bartosz Zięba 

1. Otwarcie obrad III Sesji Rady Gminy Lipno. 
 

Przewodnicząca Rady, Joanna Płonka, ogłosiła otwarcie obrad III Sesji Rady Gminy Lipno 

oraz powitała wszystkich zebranych.  

 

/ w załączeniu listy obecności Radnych Rady Gminy, Sołtysów oraz pozostałych Gości/ 

 

 

2. Ustalenie quorum. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczy 12 

Radnych, co stanowi quorum, a to oznacza, że podejmowane przez Radę Gminy decyzje będą 

prawomocne. 

 

 

3. Przyjęcie protokółu poprzedniej Sesji. 
 

Przewodnicząca Rady zapytała o pytania i uwagi do projektu protokółu poprzedniej Sesji.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokółu poprzedniej Sesji.  

Protokół II Sesji Rady Gminy z dnia 4 grudnia 2018 roku został przyjęty większością głosów.  



 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokółu poprzedniej Sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Agnieszka Francke, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-Zimniak, Anna Menes, 

Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Joanna Płonka, Sylwester Przydrożny, Katarzyna 

Stachowiak, Bartosz Zięba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Pawłowski 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Górzny, Marcin Grobelny, Jeannette Krauze 

 

 

4. Interpelacje Radnych. 
 

Przewodnicząca Rady przypominając, czym jest interpelacja, poprosiła Radnych o składanie 

interpelacji.  

Radna Marta Lipka odczytała składaną interpelację w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 

Lipno z dnia 15 października 2015 roku w sprawie zasad i trybu przyznawania i pozbawiania 

oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień.  

 

Innych interpelacji nie było.  

 

Za zgodą Przewodniczącej Rady, głos zabrał Radny Jacek Pawłowski, który odnosząc się do 

złożonej interpelacji, stwierdził, iż zmiana uchwały - a tym samym nadanie uprawnienia do 

ubiegania się o stypendium dla szerszej grupy sportowców - wiąże się z tym, że albo trzeba 

będzie zwiększyć środki w budżecie na stypendia sportowe, albo stypendia będą przyznawane 

w niższych kwotach. Pan Radny kierując wypowiedź do Radnej Marty Lipki, zapytał, skąd 

miałyby pochodzić środki na zwiększenie puli przeznaczonej na stypendia sportowe.  

Radna Marta Lipka odpowiadając niezwłocznie, stwierdziła, iż co roku w budżecie Gminy są 

przeznaczone określone środki na stypendia sportowe, dodała, iż są one dzielone między 

zgłoszone dzieci. Pani Radna wyraziła opinię, iż można by zwrócić uwagę na to, czy tych 

dzieci rzeczywiście jest więcej, czy uwzględniając dzieci młodsze - pula ta byłaby 

wystarczająca.  

 

Przewodnicząca Rady również odnosząc się do złożonej interpelacji, stwierdziła, iż w 

przeszłości wielokrotnie zwracała się do Rady Gminy o poszerzenie zakresu przyznawanych 

stypendiów także - za wysokie wyniki w nauce, za osiągnięcia artystyczne, za udział w 

konkursach i olimpiadach. Otrzymywała odpowiedź, że funduszy brakuje. Następnie, Pani 

Przewodnicząca, odnosząc się do zacytowanej w interpelacji uchwały stwierdziła, iż także 

zastanawiało ją, dlaczego Rada Gminy przyjęła właśnie taki przedział wiekowy, dodając, że 

obserwuje osiągnięcia dzieci od I i II klasy szkoły podstawowej i zauważa ich sukcesy, które 

często są osiągnięciami na skalę Europy lub nawet świata. Pani Przewodnicząca wyraziła 

opinię, iż sportowca trzeba kształtować nieomalże od maleńkości, nie od 13- 14 roku życia, 

dlatego będzie absolutnie popierała zgłoszoną zmianę.  



 

 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż pomiędzy 4 grudnia br., a dniem dzisiejszym 

podjęła następujące działania:  

1. dwukrotnie brała udział w posiedzeniach wszystkich Komisji Rady Gminy,  

2. w dniu 9. grudnia br. była na przedstawieniu przygotowanym przez Szkołę Podstawową 

im. 17 Pułku Ułanów w Goniembicach,  

3. w dniu 12. grudnia br. uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym z Seniorami w Lipnie,  

4. w dniu 13. grudnia br. była na przedstawieniu "Opowieści Wigilijnej" w wykonaniu dzieci 

z Przedszkola w Lipnie,  

5. w dniu 14. grudnia br. uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym Klubu Złota Jesień w Lipnie,  

6. w dniu 15.grudnia br. uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym Klubu Złota Jesień w 

Wyciążkowie, w "Mikołajkach" w Klonówcu oraz w spotkaniu opłatkowym Ludowego 

Uczniowskiego Klubu Sportowego "Orzeł" Lipno,  

7. w dniu 16. grudnia br. odbył się Dzień Patriotyczny. Pani Przewodnicząca stwierdziła, iż 

organizacja tego Dnia była bardzo dużym przedsięwzięciem gminnym pod patronatem Wójta 

Gminy. Wzięła w nim udział orkiestra dęta z Włoszakowic oraz wojsko. Rozpoczynała go 

Msza święta odprawiona w Kaplicy w Lipnie. Odbył się apel poległych oraz salwy honorowe 

dla uczczenia 100 rocznicy wybuchu zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego i odsłonięcia 

murala z napisem "Mieszkańcy Gminy Lipno Bohaterom Powstania Wielkopolskiego". Od 

godziny 15.00 trwał Bieg Niepodległościowy. Pani Przewodnicząca szczególnie 

podziękowała za pomoc w organizacji tego Dnia: Wójtowi Gminy, Radnemu Bartoszowi 

Ziębie, Radnym Jeannette Krauze i Marcie Lipce, Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Kultury, 

Damianowi Zieglerowi, Państwu Joannie i Krzysztofowi Glogrom, Panu Damianowi 

Filusiowi oraz wojsku, proboszczowi Zbigniewowi Dobroniowi, a także strażakom OSP 

Lipno i policji za zabezpieczenie uroczystości, Dyrektorom Szkół i pocztom sztandarowym za 

udział, dzieciom ze Szkoły Podstawowej w Lipnie za przygotowanie części artystycznej, 

mażoretkom z Lipna i z Wilkowic , sportsmence Pani Agnieszce Jerzyk i Stowarzyszeniu 

Kibiców "Unia Leszno" oraz wszystkim sponsorom i innym osobom, które pomogły w tym 

imponującym przedsięwzięciu. Pani Przewodnicząca podziękowała także mieszkańcom 

Gminy za liczny udział tak w uroczystościach dopołudniowych jak i w Biegu 

Niepodległościowym.  

 

Następnie Pani Przewodnicząca zapytała o pytania do przedstawionej informacji.  

Żadnych zgłoszeń nie było. 

 

 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie o działaniach, jakie podjął w okresie międzysesyjnym.  

Przewodnicząca Rady zapytała o uwagi i pytania do przedstawionego sprawozdania.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik.  

 

W czasie składania Sprawozdania przez Wójta Gminy, na salę obrad przybył Radny Marcin 

Grobelny.  

Od tej chwili w Sesji uczestniczyło 13 Radnych.  



 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w ramach wieloletniego 

rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, druk nr 11. 
 

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, iż na posiedzeniu wszystkich Komisji w dniu 11 grudnia br. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie, Pan Karol Jasiak, szczegółowo 

omówił osiem kolejnych projektów uchwał proponowanych do podjęcia na dzisiejszej Sesji. 

Jednym z nich był projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w ramach 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, druk nr 

11.  

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała o uwagi i pytania do projektu proponowanej 

uchwały.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy 

społecznej w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2019-2023, druk nr 11.  

 

Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w ramach wieloletniego rządowego programu 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, została podjęta jednogłośnie. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w ramach wieloletniego rządowego 

programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, druk nr 11.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

Uchwała nr III/10/2018 
 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2019-2023, druk nr 12. 
 



Przewodnicząca Rady proponując podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i 

w domu" na lata 2019-2023, druk nr 12, zapytała o uwagi i pytania do projektu uchwały.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w 

szkole i w domu" na lata 2019-2023, druk nr 12.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" 

na lata 2019-2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, druk nr 

12. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

Uchwała nr III/11/2018 
 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

"Posiłek w szkole i w domu w Gminie Lipno" na lata 2019-2023, druk nr 13. 
 

Przewodnicząca Rady proponując podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu osłonowego "Posiłek w szkole i w domu w Gminie Lipno" na lata 2019-2023, druk 

nr 13, zapytała o pytania i uwagi do projektu uchwały.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w szkole i w domu w Gminie Lipno" na lata 

2019-2023, druk nr 13.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła,iż uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego "Posiłek w szkole i w domu w Gminie Lipno" na lata 2019-2023, została podjęta 

jednogłośnie.  

 

Głosowano w sprawie: 



podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w 

szkole i w domu w Gminie Lipno" na lata 2019-2023, druk nr 13.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

Uchwała nr III/12/2018 
 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu dla Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Lipnie, druk nr 14. 

 

Przewodnicząca Rady proponując podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu dla Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie, druk nr 14, zapytała o uwagi i pytania do projektu 

uchwały.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu 

dla Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie, druk nr 14.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie nadania Statutu dla Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie, została podjęta jednogłośnie.  

 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie nadania Statutu dla Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Lipnie, druk nr 14.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

Uchwała nr III/13/2018 
 

 



 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, druk nr 15. 
 

Przewodnicząca Rady proponując podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, 

druk nr 15, zapytała o uwagi i pytania do projektu proponowanej uchwały.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych, druk nr 15.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, została 

podjęta jednogłośnie. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, druk nr 15.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

Uchwała nr III/14/2018 
 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2019, druk nr 16. 
 

Przewodnicząca Rady proponując podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019, druk nr 16, 

poinformowała, iż do tego projektu uchwały wpłynęła autopoprawka Wójta Gminy, po czym 

udzieliła głosu Wójtowi Gminy.  

Pan Łukasz Litka, Wójt Gminy, omawiając przedłożoną autopoprawkę, wyjaśnił, iż 

zaproponował nowe brzmienie ustępów 1 i 2 w punkcie IX załącznika do projektu uchwały w 

sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2019, druk nr 16, dotyczących miesięcznego wynagrodzenia dla przewodniczącego za 

prowadzenie dokumentacji Komisji oraz udział w posiedzeniach Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Lipnie, a także miesięcznego wynagradzania za 

pracę i udział w posiedzeniach Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Lipnie. Pan Wójt dodał, iż wprowadzoną autopoprawką proponuje obniżenie miesięcznego 

wynagrodzenia w obydwóch przypadkach, jednocześnie urealniając te kwoty do faktycznie 



wykonywanej pracy i czasu jej poświęconego, gdyż proponowane w pierwotnym projekcie - 

były nieadekwatnie wysokie w porównaniu z wykonywaną pracą. Przyjęcie tej zmiany 

spowoduje zmianę w proporcjach wydatkowania ogółu środków planowanych na 2019 rok - 

nastąpi zmniejszenie kwoty planowanej na wynagrodzenie członków Gminnej Komisji i 

jednocześnie zwiększenie kwoty na inne zadania związane z profilaktyką i rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych.  

 

Przewodnicząca Rady podziękowała Panu Wójtowi, a następnie zapytała o pytania i uwagi do 

zgłoszonej autopoprawki przez Wójta Gminy.  

 

Wiceprzewodniczący Rady, Bartosz Zięba, wyrażając poparcie autopoprawki Wójta Gminy, 

wyjaśnił, iż zaoszczędzone środki można by wykorzystać np. na szkolenie nauczycieli w 

szkołach, którzy dalej wykorzystywaliby zdobytą wiedzę w pracy z dziećmi. Dzieci w 

obecnych czasach stykają się z wieloma różnymi zagrożeniami i uzależnieniami, nie tylko z 

problemem alkoholowym, ale także z dopalaczami, innymi używkami, uzależnieniem od 

internetu czy ogólnie dostępnych gier komputerowych i innych. Trzeba więc na bieżąco 

zdobywać wiedzę o zagrożeniach i możliwościach pomocy i przeciwdziałaniu uzależnieniom, 

a to wymaga środków finansowych. Pan Wiceprzewodniczący dodał, iż trzeba tak działać, by 

dotrzeć do jak największej grupy ludzi, na różne sposoby.  

 

Następnie głos zabrał Radny Jacek Pawłowski, który zapytał Pana Karola Jasiaka, czy 

proponowana zmiana może wpłynąć na pracę Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady głos zabrał Kierownik GOPS, Karol Jasiak, który stwierdził, 

iż w kompetencji Rady Gminy leży wynagradzanie Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, która funkcjonuje w strukturach Urzędu Gminy; nie wie jak i czy 

w ogóle proponowana zmiana będzie miała wpływ na jej pracę. Pan Kierownik dodał, iż 

popiera wystąpienie Wiceprzewodniczącego Bartosza Zięby, bo też uważa, że podstawą jest - 

edukacja nauczycieli.  

 

Radny Grzegorz Michalski zapytał, czy kierowanie nauczycieli na dodatkowe szkolenia nie 

obciąży ich za bardzo, gdyż nauczyciele mają mnóstwo różnych obowiązków, a 

Wiceprzewodniczący Rady, Bartosz Zięba, kierując wypowiedź do Pań Dyrektor Szkół, 

zapytał, czy uważają - jako pedagodzy - że takie dodatkowe szkolenia nauczycieli będą 

obciążeniem czy raczej pomoże im to w pracy, pomoże w sposób właściwy zareagować, 

porozmawiać, ukierunkować rodziców.  

 

Za zgodą Przewodniczącej Rady, najpierw głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Goniembicach, Mirosława Klecha, która stwierdziła, iż nauczyciele bardzo chętnie podejmują 

różne formy dokształcania, a jeżeli towarzyszy temu zwrot kosztów - to tym bardziej jest to 

adekwatne. Dodała, że nauczyciele prowadzą w szkole różne dodatkowe zajęcia i 

wykorzystują umiejętności zdobyte podczas szkoleń. Jeśli więc na takie szkolenia będą 

kierowani, to będą w nich uczestniczyć , a swoją wiedzę następnie przekażą uczniom.  

Następnie głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilkowicach, która stwierdziła, iż 

obowiązkiem każdego nauczyciela jest doskonalić się zawodowo i nauczyciele w jej Szkole 

jak najbardziej z tej formy korzystają, w ramach posiadanych środków finansowych, także 

korzystają z wewnątrzszkolnego doskonalenia.  

Następnie głos zabrał Kierownik Karol Jasiak, który stwierdziwszy, iż dobre szkolenie 

kosztuje, a sam jest zwolennikiem szkoleń warsztatowych, wyraził opinię, iż żaden specjalista 

nie nauczy się rozmawiać z dziećmi z wiedzy książkowej - trzeba trenować, powtarzać, 



udoskonalać swoją wiedzę i umiejętności. Pan Kierownik poinformował, iż zaprasza trenerów 

do Lipna, którzy szkolą od kilkunastu do dwudziestu osób na jednym spotkaniu.  

 

Innych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie autopoprawki Wójta Gminy do 

załącznika projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2019, druk nr 16.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż autopoprawka Wójta Gminy do załącznika projektu 

uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2019, druk nr 16 została przyjęta jednogłośnie.  

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała o pytania i uwagi do projektu uchwały w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019, 

druk nr 16 z autopoprawką.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019, druk nr 16 z 

autopoprawką.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019 została podjęta jednogłośnie.  

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy do projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019, druk nr 16.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2019, druk nr 16 z autopoprawką.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 



Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

Uchwała nr III/15/2018 
 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych w Gminie Lipno na rok 2019, druk nr 17. 
 

Przewodnicząca Rady zaproponowała podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego planu 

potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w Gminie Lipno na rok 2019, 

druk nr 17, a następnie zapytała o uwagi i pytania do projektu uchwały.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w Gminie 

Lipno na rok 2019, druk nr 17.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w 

zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w Gminie Lipno na rok 2019, została 

podjęta jednogłośnie.  

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac 

społecznie użytecznych w Gminie Lipno na rok 2019, druk nr 17.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

Uchwała nr III/16/2018 
 

 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania, druk nr 18. 
 

Przewodnicząca Rady zaproponowała podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, druk nr 18, a następnie zapytała o 

uwagi i pytania do projektu uchwały.  



Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, druk nr 18.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania została podjęta jednogłośnie. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania, druk nr 18.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

Uchwała nr III/17/2018 
 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zabytkami Gminy Lipno 

na lata 2018-2021, druk nr 19. 
 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy w obradach.  

O godzinie 17.10 Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie.  

Przewodnicząca Rady zaproponowała podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zabytkami Gminy Lipno na lata 2018-2021, druk nr 19, a następnie stwierdziwszy, iż 

temat przybliżył Pan Wójt na posiedzeniu wszystkich Radnych w dniu 11 grudnia br., 

zapytała o uwagi i pytania do projektu proponowanej uchwały.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zabytkami Gminy Lipno na lata 2018-2021, druk nr 19.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zabytkami Gminy Lipno na lata 2018-2021, została podjęta jednogłośnie.  

 

Głosowano w sprawie: 



podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zabytkami Gminy Lipno na lata 

2018-2021, druk nr 19.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

Uchwała nr III/18/2018 
 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na rok 2018, druk nr 20. 
 

Przewodnicząca Rady proponując podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno 

na rok 2018, druk nr 20, poinformowała, iż Pan Wójt wystąpił z wnioskiem o przyjęcie 

autopoprawki do projektu proponowanej uchwały, przedkładając treść tej autopoprawki oraz - 

uwzględniający autopoprawkę nowy projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Lipno na rok 2018 w brzmieniu druku nr 20A.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wójtowi Gminy, prosząc o przedstawienie 

autopoprawki.  

Wójt Gminy, zaproponował, by w jego imieniu, autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 

zmiany budżetu Gminy na rok 2018, druk nr 20, omówiła Skarbnik Gminy.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnik Gminy, Magdalenie Tomków, która bardzo 

szczegółowo omówiła treść autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy na rok 2018, druk nr 20.  

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała Radnych o pytania i uwagi do przedłożonej 

autopoprawki.  

Głos zabrał Radny, Marcin Grobelny, który zapytał, z czego wynika tak duży wzrost kwoty 

dotacji dla jednostek samorządowych udzielonej na dzieci z Gminy Lipno uczęszczające do 

przedszkoli w innych gminach.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady, odpowiedzi niezwłocznie udzieliła Skarbnik Gminy, która 

poinformowała, iż kwotę taką trudno było przewidzieć i zaplanować, jest ona duża. Wzrost tej 

dotacji dotyczy dzieci z terenu Gminy Lipno, które od września br. uczęszczają do 

przedszkoli poza Gminą - głównie w Lesznie i w Święciechowie. Rozliczenie jest kwartalne. 

Wysokość dotacji wynika nie tylko z liczby dzieci, ale także z wysokości stawki 

(ponadpodstawowej) jaką ma ustalone dane przedszkole.  

Radny Marcin Grobelny odnosząc się do powyższego stwierdził, iż w Gminie pilnie 

potrzebne jest nowe przedszkole.  

Nastęnie głos zabrała Radna Anna Menes, która informując, iż chciałaby odnieść się nie tylko 

do przedłożonej autopoprawki Wójta Gminy, ale także do innych proponowanych zmian 

budżetu. Wskazała na propozycję przeniesienia środków w wysokości 150 000 zł z rozdziału 

80104 ( z zadania "dokumentacja projektowa oraz I etap budowy Przedszkola w 

Wilkowicach" ) do rozdziału 75412, zwiększając wydatki majątkowe na zadaniu pn. "Budowa 



remizy strażackiej w Lipnie", stwierdzając, iż ochotnicza straż pożarna też jest ważna, jednak 

upiera się przy swojej opinii dotyczącej konieczności budowy Przedszkola w Wilkowicach. 

Dodała, iż taka jest potrzeba, zważywszy na fakt jak duże kwoty musi Gmina przekazywać w 

ramach dotacji dla jednostek samorządowych udzielonej na dzieci z Gminy Lipno 

uczęszczające do przedszkoli w innych gminach, a także w ramach dotacji do 

funkcjonującego prywatnego przedszkola w Wilkowicach. Pani Radna podkreślając, że 

budowa Przedszkola w Wilkowicach jest rzeczą bardzo ważną, zapytała, jak będzie 

realizowane zapisane w budżecie zadanie "dokumentacja projektowa oraz I etap budowy 

Przedszkola w Wilkowicach", jednocześnie stwierdzając, iż w projekcie budżetu na rok 2019, 

planuje się na to zadanie zaledwie kwotę 400 000 złotych.  

Następnie Przewodnicząca Rady wyraziła opinię, że jeśli dzieci z naszej Gminy będą 

przebywały w Przedszkolu w Lesznie, to one z tą grupą pójdą do szkoły, nie rozpoczną nauki 

na terenie naszej Gminy, i to jest ogromne niebezpieczeństwo. Rodzice dla swoich dzieci 

wybierają takie przedszkola, które spełniają dobre standardy, takie, w których jest 

nowoczesna baza dydaktyczna, gdzie jest pięknie, zdrowo i bezpiecznie. Pani Przewodnicząca 

wyraziła poparcie do głosu Radnej Anny Menes, że Gminie "uciekają" ogromne pieniądze, a 

jednocześnie Gmina jest bezradna wobec tego problemu.  

Ponownie głos zabrała Radna Anna Menes, która stwierdziła, iż analizując koszty zauważyła, 

że najmniej Gminę kosztują dzieci w naszych przedszkolach samorządowych, więcej - dzieci 

z przedszkoli poza Gminą, a najwięcej - dzieci w przedszkolu prywatnym. Dodała, iż jednak 

w świetle proponowanych zmian, niewykluczone, że najwyższy będzie jednak koszt na 

dziecko w przedszkolu w Lesznie czy w okolicy, czyli poza Gminą, co także skłania do 

podjęcia decyzji o budowie Przedszkola w Wilkowicach.  

Na pytanie Przewodniczącej Rady skierowane do Pani Skarbnik o ogólną kwotę dotacji dla 

jednostek samorządowych udzielonej na dzieci z Gminy Lipno uczęszczające do przedszkoli 

w innych gminach za cały rok budżetowy, Pani Magdalena Tomków, Skarbnik Gminy 

poinformowała, że kwota ta wynika z treści załącznika nr 9 do uchwały budżetowej ( zał. nr 5 

do projektu uchwały, druk nr 20A) i dotyczy kwoty 850 tysięcy złotych ( dokładnie: 849 

520,00 złotych).  

Przewodnicząca Rady stwierdziła niebotyczność wskazanej kwoty, świadczącej o problemie, 

nad którym Rada będzie musiała się pochylić.  

 

Następnie Radny, Sylwester Przydrożny, zapytał, co wpłynęło na podwyżkę dotacji dla 

Miasta Leszna.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady, głos zabrała Skarbnik Gminy, która niezwłocznie 

odpowiedziała. Wyjaśniła, iż na chwilę obecną Gmina nie ma jeszcze całkowitego pisemnego 

rozliczenia, ale z informacji telefonicznej pozyskanej z Urzędu Miasta Leszna, załącznik do 

noty jaką wystawi Urząd Miasta Leszna dotyczyć będzie liczby dzieci oraz wysokości dopłat 

za IV kwartał 2018 roku. Ta kwota dopłaty jest wyższa od poprzedniego kwartału o ok. 70 

000 złotych. Jest to dopłata do dzieci z terenu Gminy, które od miesiąca września br. 

uczęszczają do przedszkoli w Lesznie. Nie może jednak odpowiedzieć, czy ten wzrost 

spowodowany został większą liczbą dzieci czy też przyjętą stawką ( ponadpodstawową) w 

danym przedszkolu.  

Na pytanie Radnej Agnieszki Francke, czy Rada będzie mogła otrzymać szczegółowe 

wyjaśnienia w tym zakresie, Pani Skarbnik udzieliła odpowiedzi twierdzącej.  

Radna Katarzyna Stachowiak wyrażając zrozumienie dla potrzeby budowy przedszkola, 

poinformowała, iż w czasie poprzedniej kadencji Rady, w Przedszkolu w Goniembicach 

zostały zaadaptowane pomieszczenia, dzięki czemu mogą jednocześnie być prowadzone dwie 

grupy - na ten czas jest tam łącznie ok. 40 dzieci, dodała, iż podobna sytuacja jest w Górce 

Duchownej. Budynek Przedszkola został wyremontowany, powstała możliwość lokalowa dla 



dwóch grup, jednak jedna sala jest pusta. Można tam przyjąć dzieci, nie może się jednak 

wypowiadać za Panią Dyrektor Przedszkola, której dzisiaj tutaj nie ma, by odpowiedzieć na 

pytanie, o nabór dzieci do tej sali. Pani Radna dodała, iż nawet jeśli będzie budowane nowe 

przedszkole, to - trochę to potrwa, a sala w budynku Przedszkola w Górce Duchownej jest i 

można ją wykorzystać, wskazać rodzicom. Pani Radna poinformowała, że jest zasada, że jeśli 

Gmina wskazuje rodzicom miejsce w przedszkolu na terenie Gminy, a rodzic z tego nie 

skorzysta, Gmina nie ma obowiązku ponosić kosztów dopłaty. Gmina mogłaby tutaj 

zaoszczędzić. Pani Radna stwierdziła, iż jest to także dbanie o finanse Gminy.  

Radny Grzegorz Michalski kierując pytanie do Radnej Anny Menes, zapytał, czy dążąc do 

budowy Przedszkola w Wilkowicach, ma gwarancję jego obsady, zważywszy, że rodzice z 

Wilkowic decydują się na przedszkole w Lesznie często z uwagi na miejsce wykonywanej 

pracy.  

Odpowiadając niezwłocznie, Rada Anna Menes, stwierdziła, iż dzieci do tego przedszkola nie 

zabraknie. Będą tam mogły uczęszczać nie tylko dzieci z Wikowic, ale także i z okolic, np. z 

Mórkowa, z Karolewka. Następnie odnosząc się do wypowiedzi Radnej Katarzyny 

Stachowiak dotyczącej Przedszkola w Górce Duchownej, stwierdziła, iż nie wyobraża sobie, 

by rodzice z Wilkowic wyrazili zgodę na dowożenie dzieci do Górki Duchownej.  

Radna Iwona Lorenc-Zimniak stwierdziła, iż zwiększona liczba dzieci w przedszkolach 

spowoduje, że przyjdą one do szkół na terenie Gminy, i bardzo dobrze, ale z problemami 

lokalowymi w szkołach także trzeba się będzie zmierzyć, bo tak w Wilkowicach jak i w 

Goniembicach potrzebne będą kolejne pomieszczenia na sale lekcyjne, co jest również 

związane z finansami Gminy. Czyli trzeba pamiętać, iż budowa przedszkola spowoduje 

konieczność rozbudowy szkół.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Bartosz Zięba odnosząc się do wypowiedzi Radnej Iwony Lorenc 

-Zimniak stwierdził, iż zastanawia się nad powodem zamknięcia Szkoły Podstawowej w 

Górce Duchownej w czasie poprzedniej kadencji Rady Gminy, Stwierdził, iż dobrze, że 

znaleźli się mieszkańcy, którzy uznali, że warto w tę szkołę inwestować, poszukali Fundacji, 

która szkołę poprowadziła. Dodał, że skoro myślimy o tym, że dzieci jest coraz więcej i 

będziemy potrzebować nowych klas, to Goniembice, Górka Duchowna i Żakowo, mogłyby 

się skoncentrować w Górce Duchownej. Jeżeli chodzi o Wilkowice, to jest to grupa 

przedszkolaków oraz mieszkańcy, którzy się tu osiedlają, mają dzieci.  

Radna Iwona Lorenc- Zimniak wyjaśniła, iż decyzja o likwidacji Szkoły w Górce Duchownej 

zapadła w innych realiach oświatowych, wówczas mieliśmy szkoły podstawowe 

sześcioklasowe. W tamtym czasie nikt nie wiedział, co rząd zafunduje samorządom w ramach 

reformy oświaty. Wydłużenie do ośmiu lat szkoły podstawowej wymaga dodatkowych izb 

lekcyjnych dla klas siódmych i ósmych.  

 

Z kolei Wiceprzewodniczący Bartosz Zięba, stwierdził, iż cały czas mówimy o dzieciach 

najmłodszych, o dzieciach przedszkolnych oraz o tych z klas I - VI. Wyraził opinię, iż dzieci 

na terenie Gminy jest coraz więcej, w związku z czym będzie potrzebnych coraz więcej 

miejsc dla nich, trzeba się temu przyjrzeć, przeanalizować, sprawdzić, w których miejscach 

tych dzieci jest najwięcej i ile ich jest, gdzie i które placówki rozbudowywać, a których baza 

lokalowa będzie wystarczająca.  

 

Z kolei, Radny Sylwester Przydrożny, wyraził opinię, iż Wilkowicami nie trzeba się martwić, 

bo jeśli powstanie hala widowiskowo-sportowa, to będzie ona także służyła jako sala 

gimnastyczna dla Szkoły. Dodał, iż patrząc na statystyki zauważa, że idzie niż 

demograficzny.  

 



Radny Jacek Pawłowski, stwierdził, iż wywiązała się bardzo poważna dyskusja, którą trzeba 

zakończyć, pomimo, że wywołany temat jest bardzo ważny. Dodał, iż w czasie poprzedniej 

kadencji Rady ten temat wiele razy pojawiał się w dyskusji. Nie zgadza się z opinią Radnej 

Anną Menes, w kwestii kwoty 400 000 zł, zaplanowanej w budżecie przyszłorocznym na 

budowę Przedszkola w Wilkowicach - wyjaśnił, iż od czegoś trzeba zacząć. Budowa 

niekoniecznie musi trwać jeden rok. Następnie odnosząc się do poruszonej kwestii 

zamknięcia Szkoły Podstawowej w Górce Duchownej, wyjaśnił, iż był jedną z nielicznych 

osób, która sprzeciwiała się tej decyzji. Stwierdził, iż twarzą zamykania Szkoły była Pani 

Przewodnicząca Rady. 

Temu Pani Przewodnicząca jednoznacznie i kategorycznie zaprzeczyła, informując, iż to 

Rada Gminy podejmowała decyzję, ona była tylko Dyrektorem  Gimnazjum w Lipnie i nie 

miała wpływu na głosowanie w tej sprawie. Przewodnicząca Rady kategorycznie zażądała 

odwołania tych słów wypowiedzianych przez Radnego Jacka Pawłowskiego.     

Radny Jacek Pawłowski stwierdziwszy, iż nie odwoła swych słów, dodał, iż w tamtych 

realiach Rada kierowała się wartościami ekonomicznymi. Wyjaśnił, iż dotacja, jaką Gmina 

otrzymywała na dzieci do niej uczęszczające nie wystarczała, pokrywała potrzeby w połowie. 

Stąd poprzednia Rada, by ograniczyć wydatki na oświatę podjęła taką decyzję. W Radzie 

nigdy nie było sprzeciwu wobec budowy przedszkola w Wilkowicach; decyzja ta była 

odwlekana w czasie, gdyż pamiętajmy, że dla Gminy kosztem będzie nie tylko budowa 

przedszkola, ale także wydatki związane z rozbudową szkół . Zawsze mówiło się o tym 

zadaniu, że jest konieczne. Zawsze jednak były dylematy; trzeba było wybierać priorytety, i 

tak będzie i teraz, w tej kadencji. Mówi się, że zbudowanie tego przedszkola pozwoli 

zaoszczędzić Gminie środki, a on chciałby, aby została przeprowadzona rzetelna analiza tego 

tematu. Dopiero, wtedy, gdy będą zebrane wszystkie dane liczbowe, demograficzne i inne , 

czynniki za i przeciw, - będzie można stwierdzić, czy przedszkole prowadzone przez 

samorząd gminy będzie tańsze. Bo to nie wydaje się być takie oczywiste. Są trzy argumenty, 

które przemawiają za tym, aby to przedszkole powstało: 1. obecny budynek przedszkola nie 

jest majątkiem Gminy, 2. dzieci, które będą do niego uczęszczały pozostaną w szkołach na 

terenie naszej Gminy, 3. koszty dotacji do przedszkoli leszczyńskich w ostatnich latach rosną 

lawinowo.  

 

Przewodnicząca Rady odnosząc się do wypowiedzi Radnego Jacka Pawłowskiego, 

stwierdziła, iż zrozumiała z jego wypowiedzi, że poprzednia Rada dawała rodzicom ciche 

przyzwolenie na wywożenie dzieci do leszczyńskich przedszkoli dlatego, że jeżeli zostaną 

tutaj, to będzie nas czekała rozbudowa szkół. Pani Przewodnicząca wyraziła opinię, iż nie 

zgadza się z tym, a obowiązkiem Rady jest to, aby jak najwięcej dzieci pozostawało tutaj 

począwszy od najmłodszych przedszkolaków, a nawet – ewentualnych podopiecznych 

żłobków.  Pani Przewodnicząca stwierdziła, iż i Lipno i Wilkowice są miejscowościami 

rozwijającymi się, rozbudowującymi się, miejscowościami, w których przybywa najwięcej 

mieszkańców, dlatego nie należy bać się rozbudowy bazy szkolnej. Dodała, iż najczęściej 

potencjalny kandydat na mieszkańca gminy, rodzic, szukając miejsca zamieszkania zwraca 

uwagę na bliskość do Kościoła, przedszkola i szkoły - także biorąc pod uwagę jakość bazy 

lokalowej i poziom nauczania.  

 

Następnie głos ponownie zabrała Radna Anna Menes, która stwierdziła, iż temat budowy 

przedszkola w Wilkowicach ciągnie się od 20 lat, a jej wystąpienie dotyczące planowanych 

środków na to zadanie w przyszłorocznym budżecie miało zwrócić uwagę na to, że w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej na kolejne lata nie planuje się na to zadanie żadnych 

innych środków.  



 

Następnie ponownie głos zabrał Radny Sylwester Przydrożny, także odnosząc się do 

wypowiedzi Radnego Jacka Pawłowskiego, stwierdził, iż widział przedstawiany w czasie 

poprzedniej kadencji Rady na Zebraniu Wiejskim projekt budowy Przedszkola w 

Wilkowicach, a "gra na zwłokę" jest dla niego nieróbstwem, dodając, iż trzeba działać.  

 

Radny Marcin Grobelny także ponownie zabierając głos stwierdził, iż nie ma gwarancji, iż nie 

budując przedszkola, nie będzie trzeba rozbudowywać szkoły, bo w Szkole w Wilkowicach 

co roku przybywa dzieci.  

 

Radny Jacek Pawłowski ponownie zabierając głos odniósł się do wystąpień: Radnej Anny 

Menes stwierdzając, iż budżet Rada może zmieniać na każdej Sesji, a do Radnego Sylwestra 

Przydrożnego - że jest mu przykro, że Radę poprzedniej kadencji nazwał "nierobem". Pan 

Radny Pawłowski wyraził pogląd, że ocena Radnego Przydrożnego może być inna niż jego - 

Radnego poprzedniej i obecnej kadencji - odczucia, dodając, iż każda Rada chce jak najlepiej 

służyć społeczeństwu.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Paniom Dyrektor: Szkoły Podstawowej w 

Goniembicach oraz Szkoły Podstawowej w Wilkowicach.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Goniembicach, Mirosława Klecha, stwierdziła, iż 

rzeczywiście w obecnych czasach rodzice są bardzo świadomi i chcą dla swoich dzieci jak 

najlepszych warunków rozwoju, dlatego sprawdzają warunki lokalowe, dowiadują się, że 

uczą wspaniali nauczyciele, ale mankamentem Szkoły w Goniembicach jest brak sali 

gimnastycznej.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilkowicach, Małgorzata Adamczewska, potwierdziła iż od 

czasu, jak objęła funkcję dyrektora placówki, czyli od roku 2015, dzieci co roku w Szkole 

przybywa. W 2015 roku było uczniów 115, a obecnie - od września tego roku jest uczniów 

204. W każde wakacje zapisuje prawie 30 dzieci do Szkoły, ale są to dzieci do różnych klas, 

czyli wracają także dzieci, które rozpoczęły naukę w Lesznie. Pani Dyrektor wyjaśniła, iż 

powodem zwiększenia liczby uczniów w Szkole w Wilkowicach jest: 1. oferta edukacyjna - 

czyli wprowadzenie do nauczania drugiego języka obcego, 2. zajęcia pozalekcyjne, odpłatne, 

prowadzone z języka angielskiego, zajęcia z tekłondo, zajęcia tańca mażoretkowego 

odbywające się na sali Domu Strażaka, zajęcia taneczne szkoły hajdasz oraz 3. 

funkcjonowanie świetlicy szkolnej. Pani Dyrektor informując, iż Szkole grożą problemy 

lokalowe, gdyż w przyszłym roku szkolnym utworzą się dwie klasy pierwsze, dodała, iż 

projektowana budowa sali widowiskowo - sportowej miała być z łącznikiem, w którym 

planowało się sale lekcyjne. Pani Dyrektor podsumowując, stwierdziła, iż możliwości 

rozbudowy są, a dzieci w Szkole przybywa.  

 

Przewodnicząca Rady wyrażając poparcie dla wypowiedzi Pań Dyrektor, dodała, iż dzieci 

wracają do szkół wiejskich także z powodu większego bezpieczeństwa.  

Innych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie autopoprawki Wójta Gminy do 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na rok 2018, druk nr 20.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż autopoprawka Wójta Gminy do projektu uchwały w 

sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na rok 2018, druk nr 20 została przyjęta jednogłośnie.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Lipno na rok 2018, druk nr 20 z autopoprawką, tj. druk nr 20 A.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na rok 

2018, została podjęta jednogłośnie.  



 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na rok 

2018, druk nr 20.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na rok 2018, druk nr 20 z 

autopoprawką, tj. druk nr 20 A.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno 

na lata 2018-2024, druk nr 21. 
 

Przewodnicząca Rady proponując podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lipna na lata 2018-2024, druk nr 21, poinformowała, iż do tego projektu 

uchwały także wpłynęła autopoprawka Wójta Gminy, po czym udzieliła głosu Pani Skarbnik, 

prosząc o wyjaśnienie autopoprawki.  

Skarbnik Gminy, Magdalena Tomków, wyjaśniła, iż konsekwencją przyjęcia zmian w 

uchwale budżetowej są zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Zmienia się tutaj 

brzmienie załącznika nr 1, w którym zmiany dotyczą autopoprawki do uchwały budżetowej.  

Przewodnicząca Rady zapytała o pytania i uwagi do autopoprawki Wójta Gminy do projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipna na lata 2018-

2024, druk nr 21.  

Żadnych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie autopoprawki Wójta Gminy do 



projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipna na lata 

2018-2024, druk nr 21.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż autopoprawka Wójta Gminy do projektu uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipna na lata 2018-2024, druk nr 

21 została przyjęta jednogłośnie.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipna na lata 2018-2024, druk nr 21 z 

autopoprawką, tj. druk nr 21A.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lipna na lata 2018-2024, została podjęta jednogłośnie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawki do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno 

na lata 2018-2024, druk nr 21.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipno na lata 

2018-2024, druk nr 21 z autopoprawką, tj. druk nr 21 A.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Iwona Lorenc-

Zimniak, Anna Menes, Grzegorz Michalski, Miłosz Nadol, Jacek Pawłowski, Joanna Płonka, 

Sylwester Przydrożny, Katarzyna Stachowiak, Bartosz Zięba 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z 

upływem roku budżetowego 2018, druk nr 22. 
 

Przewodnicząca Rady proponując podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2018, druk nr 22, wyjaśniła, iż projekt 

uchwały złożył Klub Radnych "W zgodzie dla Gminy Lipno". Następnie zapytała o uwagi i 

pytania do projektu proponowanej uchwały.  



Wiceprzewodniczący Rady, Bartosz Zięba, stwierdziwszy, iż rozumie, że podjęcie uchwały 

spowoduje, że pieniądze w określonej wysokości zostaną "zamrożone" z przeznaczeniem 

tylko i wyłącznie na inwestycje wyszczególnione w załącznikach do projektu uchwały, 

zapytał, czy jeżeli są podpisane umowy na wykonanie tych zadań, to one muszą zostać 

wykonane i czy na pewno na wymienione prace są takie umowy. Pan Wiceprzewodniczący 

zapytał o sens "mrożenia" tych pieniędzy, a prace mogą być wykonane np. we wrześniu czy w 

listopadzie, to cały ten czas środki będą leżeć, nie będzie można ich uruchomić na zapłacenie 

innego pilnego wydatku.  

 

Za zgodą Przewodniczącej Rady głos zabrała Skarbnik Gminy, która poinformowała, iż na 

wszystkie, wymienione w załącznikach do projektu proponowanej uchwały inwestycje są 

podpisane umowy, tj. na budowę remizy strażackiej, na dokumentację projektową i budowę 

przedszkola w Wilkowicach - I etap oraz budowę hali sportowej. Dodała, iż te trzy zadania są 

w przedsięwzięciach w Wieloletniej Prognozie Finansowej - są to zadania kontynuowane, a 

nie jednoroczne, natomiast na pozostałe trzy zadania także są podpisane umowy i te 

inwestycje są już w tym roku - 2018 wykonywane, nie ma ich w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, wobec czego, w budżecie w roku 2019 trzeba będzie pieniądze na ich zapłacenie 

zabezpieczyć, by można było uregulować należności związane z podpisaniem umów i 

wykonaniem prac.  

 

Ponownie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady, Bartosz Zięba, który stwierdził, iż rozumie, 

że prace muszą być wykonane, a "zamrożenie" tych pieniędzy od początku może 

spowodować, że nie będzie można ich wydać na inne cele, potrzebne w styczniu, w lutym czy 

w marcu.  

Pani Skarbnik potwierdziła, dodając, iż w ciągu 7 dni pieniądze na sfinansowanie tych zadań 

muszą zostać przeniesione na odrębne subkonto; środki z tego konta można wydać wyłącznie 

na te zadania, z kolei zadania te muszą zostać wykonanie do 30 czerwca 2019 roku.  

 

Radny Marcin Grobelny zapytał, czy istnieje ryzyko, że te inwestycje nie zostaną 

przeprowadzone, jeśli przedłożona uchwała nie zostałaby podjęta.  

Za zgodą Pani Przewodniczącej -  Pani Skarbnik wyraziła opinię, że takiego ryzyka nie ma, 

gdyż niewykonanie każdej podpisanej umowy wiąże się z karami umownymi.  

Radna Anna Menes stwierdziła, iż nie rozumie potrzeby zabezpieczenia środków w 

wysokości 100 000 zł na budowę remizy strażackiej, skoro na rok 2019 planowane są środki 

w wysokości 1 200 000 zł, a cały koszt tego zadania ma wynosić 1 950 000 złotych.  

 

Przewodnicząca Rady poprosiła, by sprawę wyjaśnił Klub zgłaszający proponowany projekt 

uchwały.  

 

Głos zabrał Radny Jacek Pawłowski, który zapytał Panią Skarbnik, czy należności wynikające 

z proponowanego wykazu wydatków niewygasających będą uregulowane w tym roku.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, iż nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie; przed podpisaniem 

umowy muszą być zabezpieczone pieniądze w planie finansowym budżetu. I one są, a z 

informacji pozyskanej od Kierownika Referatu Inwestycyjnego wie, że  przywołane 

inwestycje nie zostaną w tym roku zakończone, w związku z czym część tych należności 

przejdzie na rok następny.  

Radny Jacek Pawłowski poinformował. iż właśnie z tego powodu został przedłożony 

niniejszy projekt uchwały.  

Innych zgłoszeń nie było.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia 



wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2018, druk nr 22.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2018 została odrzucona.  

 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2018, druk nr 22.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Iwona Lorenc-Zimniak, Grzegorz Michalski, Jacek Pawłowski 

PRZECIW (9) 

Agnieszka Francke, Marcin Grobelny, Edyta Krysiewicz, Marta Lipka, Anna Menes, Miłosz 

Nadol, Joanna Płonka, Sylwester Przydrożny, Bartosz Zięba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Stachowiak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Górzny, Jeannette Krauze 

 

 

19. Informacje Przewodniczących Komisji. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż Komisje zaczynają działać, odbyły się dwa spotkania 

wszystkich Komisji oraz dla wyboru Przewodniczących i Zastępców Przewodniczących 

Komisji - posiedzenie Komisji Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gminy oraz posiedzenie 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. Przewodniczącą Komisji Budżetu, Rolnictwa i 

Rozwoju Gminy została Radna Anna Menes, natomiast Przewodniczącą Komisji Oświaty i 

Spraw Społecznych - Radna Joanna Płonka.  

Innych zgłoszeń nie było. 

 

 

20. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie zapytań, wolnych wniosków i informacji.  

Radny Sylwester Przydrożny, złożył zapytanie ( także w formie pisemnej) dotyczące prac 

budowlanych przy rewitalizacji fosy, tzw. górki, w Wilkowicach przy ul. Św. Marcin.  

 

Radny Jacek Pawłowski zapytał Wójta Gminy, czy przedsięwziął kroki, by budżet Gminy na 

rok 2019 został przez Radę Gminy przyjęty jak najszybciej.  

Za zgodą Przewodniczącej Rady głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, iż budżet 

Gminy na rok 2019 może zostać podjęty na najbliższej Sesji, którą Pani Przewodnicząca 

planuje zwołać na dzień 7 stycznia 2019 roku.  

Pani Przewodnicząca powyższe potwierdziła, prosząc, by Radni zarezerwowali sobie dwa 

terminy: tj. 3 stycznia na posiedzenie wszystkich Komisji oraz 7 stycznia na obrady IV Sesji 

Rady Gminy Lipno.  

 



Ponownie głos zabrał Radny Jacek Pawłowski, który stwierdził, iż nie rozumie tej sytuacji, bo 

projekt uchwały budżetowej wszyscy Radni otrzymali, natomiast do tej pory żadna Komisja 

go nie omawiała.  

 

Pani Przewodnicząca poinformowała, iż każdy Radny indywidualnie analizuje przedłożony 

projekt budżetu Gminy na rok 2019, Komisje debatować będą 3. stycznia, a  jego uchwalenie 

nastąpi 7 stycznia, dodając, iż ustawowy termin na przyjęcie uchwały budżetowej jest do 31 

stycznia.  

 

Następnie Pan Wójt dodał, iż dla omówienia projektu budżetu na rok 2019, przed 7 stycznia 

2019 roku mogą i będą odbywać się spotkania, w zależności od potrzeb, termin zostanie 

ustalony wspólnie, by wybrać  - dla wszystkich najbardziej dogodny.   

 

Następnie głos zabrał Wiceprzewodniczący Bartosz Zięba, który złożył ( także w formie 

pisemnej ) trzy wnioski do Programu ochrony środowiska, a dotyczące czystości powietrza:  

1. o wprowadzenie kontroli palenisk,  

2. w sprawie wymiany pieców centralnego ogrzewania na piece nowej generacji,  

3. w sprawie podjęcia działań wspólnie z Gminną Biblioteką Publiczną w Lipnie na rzecz 

podniesienia wśród dorosłych mieszkańców świadomości ekologicznej.  

 

Następnie głos zabrał Sołtys Górki Duchownej, który zgłosił wniosek o naprawę trzech dziur 

w drodze z Górki Duchownej do Sierpowa oraz oczyszczenie pobocza także na tym odcinku 

drogi.  

Wójt Gminy niezwłocznie odpowiadając poinformował, iż przyjedzie na wspomnianą drogę, 

by zobaczyć jej stan. Następnie stwierdził, iż z takimi zgłoszeniami nie warto czekać do Sesji. 

Pan Wójt zaprosił Sołtysów do Urzędu Gminy, do bieżącego zgłaszania takich spraw 

pracownikom merytorycznym lub jemu  po to, by reagować wcześniej, przyśpieszyć 

załatwienie sprawy. Dodał, iż także można takie sprawy załatwiać poprzez Radnych z danego 

okręgu - będą organizowane spotkania z mieszkańcami, wówczas będzie można zgłosić różne 

wnioski, problemy i zapytania. Wiele spraw może być załatwianych na bieżąco, bez zbędnej 

zwłoki, w miarę możliwości finansowych. Zgłoszenie sprawy bezpośrednio pracownikowi 

merytorycznemu przyśpieszy jej załatwienie.  

 

Następnie Pan Wójt odniósł się do zgłoszonych wniosków przez Wiceprzewodniczącego 

Rady. Wyjaśnił, iż zgadza się z kwestiami poruszonymi w tych wnioskach. Sam 

niejednokrotnie doświadcza problemu zanieczyszczania powietrza. Często dym, jaki unosi się 

w powietrzu nie pozwala oddychać, dlatego popiera inicjatywę i cieszy się, że będzie można 

wspólnie rozpocząć działania w kierunku przeciwdziałania temu.  

 

Następnie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady, Bartosz Zięba, który poinformował, że 

będzie pełnić dyżury w Gminnej Bibliotece w Lipnie w każdą środę w godzinach od 17.00 do 

18.00 lub dłużej, jeśli będzie taka potrzeba.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż harmonogram spotkań Radnych z mieszkańcami 

zostanie zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Gminy.  

 

 

 

21. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 



Na zgłoszone zapytania i wnioski odpowiedzi zostały udzielone niezwłocznie, i zapisane w 

punkcie 20. porządku obrad.  

 

 

22. Zakończenie. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziwszy realizację wszystkich punktów porządku obrad, 

podziękowała wszystkim za przybycie i udział w obradach oraz ogłosiła zakończenie III Sesji 

Rady Gminy Lipno.  

Przewodnicząca Rady złożyła wszystkim serdeczne życzenia świąteczne, spokoju i 

odpoczynku, dużo ciepła i miłości ze strony najbliższych - rodziny, przyjaciół i znajomych. 

 

  

Przewodnicząca 

Rady Gminy Lipno 

  

 

Przygotował(a): Irena Biegańska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


